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345.000 stakingsdagen 
in België in 2012

BRUSSEL - De Rijksdienst voor 
Sociale Zekerheid (RSZ) telde vo-
rig jaar 345.799 stakingsdagen in 
België. Dat is 10 procent minder 
dan in 2011, maar wel dubbel 
zoveel als in normale jaren. 
De metaalsector staakte vorig 
jaar het meest. Vooral de eerste 
jaarhelft van 2012 was erg woe-
lig, met 290.442 stakingsdagen. 
De cijfers werden onder meer 
opgedreven door een algemene 
nationale staking op 30 januari 
tegen de pensioen- en besparings-
maatregelen van de regering. Het 
openbaar vervoer lag toen plat, 
net als veel openbare diensten. 
In de tweede helft van 2012 viel 
de sociale onrust fors terug.  
 (b)

Foto Belga

Foto PhN

Machiels wil tegen eind 2016 
plasma-installatie op Remo

De kans dat er op de Remo-site nu echt een 
installatie komt die het restafval verglaast  
en hier ook energie uithaalt, is groot. 

Foto Raymond LEMMENS

hoUthaLEn-hELChtEREn - De kans dat er op de 
Remo-site nu echt een installatie komt die het rest-
afval verglaast en hier ook energie uithaalt, is groot. 
De Vlaamse overheid engageert zich om een proefin-
stallatie “ruimtelijk” mogelijk te maken, zo staat in 
het Salk-plan dat in Limburg voor werk moet zorgen. 
Group Machiels mikt op eind 2016.
Group Machiels is al jaren bezig 
met het Closing the Circle pro-
ject. Ze willen het afval van het 
Remo-stort opgraven, sorteren, 
recycleren wat nog lukt en de 
rest op zeer hoge temperatuur 
‘vergassen’ en ‘verglazen’ in een 
installatie. Bij dit procedé wordt 
het afval ook omgezet in een 
synthese gas dat gebruikt kan 
worden als energiebron.

Vergunningen
“We zijn klaar met studeren”, 
zegt Leen Verjans. Met andere 
woorden: Machiels wil bouwen, 
maar daar zijn vergunningen 
voor nodig. Twee jaar geleden 
hebben ze hiervoor al een plan-
milieueffectenrapport opgesteld 

mans. In het ontwikkelen van de 
technologie participeren ook de 
UHasselt, KU Leuven en Vito.

Geen serres
Aanvankelijk wilde Machiels 
ook serres bouwen rond de 
afvalwerkingsinstallaties. De 
warmte die sowieso vrijkomt bij 
het vergassen en verglazen op 
hoge temperaturen konden ze zo 
dan gebruiken om serres te ver-
warmen en bijvoorbeeld tomaten 
te kweken. “Dat was bedoeld als 
een project om laaggeschoolden 
werk te geven, maar de overheid 
zag dat niet zitten, dus hebben we 
dat uit onze plannen geschrapt. 
We zijn nog aan het bekijken of 
we bijvoorbeeld bedrijven in de 
buurt - of zelfs de Clean Tech-
campus - kunnen verwarmen met 
een warmtenet in Houthalen. Die 
ligt inderdaad wat ver, maar we 
zijn toch aan het bekijken wat 
mogelijk is.”

Liliana CASAGRANDE

Gisteren kwam het overlegcomité 
waarin alle regering zetelen samen. 
Op de agenda stonden o.a. ook het 
SALK-uitvoeringsplan en de vraag 
wat de federale regering kan doen 
voor Limburg. Daarbij wordt o.a. 
gedacht aan NMBS-investeringen, 
de bouw van een gevangenis in 
Limburg en fiscale stimuli. Volgens 
minister-president Kris Peeters is 

Géén extra fiscale stimuli voor Limburg

vLAAmSE REGERiNG ZAL pRoEfpRojECt moGELijk mAkEN

pAtRiCk DEwAEL wiL DAt koEN GEENS ovERLEGt mEt EU-CommiSSiE

BRUSSEL - Het ziet er niet naar uit dat be-
staande en nieuwe bedrijven die in Limburg in-
vesteren, op extra fiscale stimuli zullen kunnen 
rekenen. Minister van Financiën Koen Geens 
antwoordde gisteren in de Kamer op een vraag 
van Patrick Dewael naast de kwestie.

premier Elio Di Rupo goed op de 
hoogte van de Limburgse verlang-
lijst, maar is er nog niets beslist.
Wat betreft de NMBS-investeringen 
is er vandaag een overleg tussen 
Vlaams minister van Mobiliteit Hil-
de Crevits en haar federale collega 
Labille. Crevits zal er de Vlaamse 
prioriteiten in het kader van het 
NMBS-investeringsplan 2013-

2025 aankaarten. Voor Limburg zit 
daar de Lijn 18 Hasselt-Neerpelt 
in. Andere Limburgse wensen zijn 
rechtstreekse verbindingen Hasselt-
Antwerpen, een uitbreiding van de 
werkplaats Hasselt en de IJzeren 
Rijn (zie pagina 5).
Hét succes van de reconversie van 
onze provincie na de sluiting van de 
mijnen was de erkenning van Lim-
burg als reconversiezone waardoor 
bestaande en nieuwe bedrijven die 
in Limburg investeerden, dat op een 
fiscaal interessante manier konden 
doen. Dat zorgde meteen voor heel 
veel compenserende tewerkstelling.
Patrick Dewael, de fractieleider 

Patrick 
Dewael
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van Open Vld in de Kamer, wilde 
gisteren van minister van Financiën 
Koen Geens weten of dit opnieuw 
mogelijk is. Meryame Kitir (sp.a) 
sloot zich hierbij aan. Het antwoord 
van de minister was ontgoochelend. 
Hij somde alle maatregelen op die 
de federale regering al heeft geno-
men om de loonkoten te verlagen en 
onze economie te stimuleren, maar 
ging niet in op de punctuele vraag. 
In zijn repliek drong Patrick Dewael 
er op aan dat minister Geens alsnog 
bij de Europese Commissie zou 
nagaan wat eventueel mogelijk is.

Eric DoNCkiER

(plan-mer), maar het is wachten op 
een gewestelijk ruimtelijk uitvoe-
ringsplan (grup) om echt aan de slag 
te gaan. In het plan-mer stonden 
vier installaties van elk 100.000 ton. 
“Maar we willen eerst een proefin-
stallatie bouwen van 30.000 ton”, 
legt projectleider Yves Tielemans 
uit. “Dat is al veel groter dan de 
installatie van een paar duizend ton 
die we in Engeland hebben bestu-
deerd. Het is een tussenstap naar 
een installatie van 100.000 ton.” 
Die willen ze bouwen in natuurge-
bied, ook al is er nog een andere 
zone in Remo die ingekleurd is als 
ontginningsgebied met nabestem-
ming natuur. Waarom? “Wel omdat 
we liever niet bouwen op wat we 
later nog moeten uitgraven.”

Het afval gaat de plasma-installatie 
in, daar wordt het dan verhit tot 
een soort van stenen en tot een gas. 
“Die stenen kunnen dan gebruikt 
worden in bijvoorbeeld tegels of 
dakpannen. Maar er komt ook 
gas vrij. Dat is een alternatief voor 
aardgas en kun je ook injecteren in 
het bestaande distributienet voor 
gas. Ook dat willen we uittesten. 
We kunnen dat gas ook omzetten 
tot waterstof. Dat kunnen we dat 
in flessen comprimeren en daar 
kunnen bijvoorbeeld auto’s op 
rijden. Je moet die installatie echt 
niet vergelijken met een gewone 
verbrandingsoven. We hebben hier 
nog amper rookgassen.”  
Eens de proefinstallatie op punt 
staat is het de bedoeling om de 
rest van het afval op de Remosite 
(16,5 miljoen ton) op te graven en te 
verwerken. “In fase van de proefin-
stallatie zullen we 100 mensen werk 
kunnen geven, later zullen dat 250 
à 300 jobs zijn.” 
Maar de ultieme bedoeling is om 
de techniek ook op andere storten 
toe te passen. “We willen graag 
de wereld veroveren”, zegt Tiele-

Uitbreiding euthanasie 
pas voor na vakantie
BRUSSEL - De verenigde commis-
sies Justitie en Sociale Zaken van 
de Senaat starten op dinsdag 2 
oktober om 10.15 uur de eigen-
lijke discussie over de uitbreiding 
van de euthansiewet tot de min-
derjarigen. 
Dat is woensdagvoormiddag 
beslist op de laatste vergadering 
van de commissie voor het zo-
merreces. Het eerste thema is de 
uitbreiding van de euthanasiewet 
tot minderjarigen. Nadien ko-
men de geldigheidsduur van de 
wilsverklaring en de uitbreiding 
van de wet tot de dementerenden 
aan bod.  
 (b)

Meer toeristische 
overnachtingen
BRUSSEL - Van begin januari tot 
eind maart 2013 boekte toe-
ristisch Vlaanderen 6 % meer 
overnachtingen dan in dezelfde 
periode in 2012. In absolute 
cijfers gaat het om ongeveer 
270.000 overnachtingen extra. 
Het aantal aankom-
sten van toeristen 
en zakenlui groeide 
nog sneller dan de 
overnachtingen, 
namelijk met 7 %. 
Dat blijkt uit de 
eerste voorlopige 
cijfers van Toerisme Vlaanderen 
die gisteren door minister Bour-
geois werden bekend gemaakt. 
Alle bestemmingen gaan vooruit, 
van de kust over de kunststeden 
tot de groene regio’s. Het totaal 
aantal overnachtingen in de eerste 
3 maanden van 2013 bedraagt 
ongeveer 4,6 miljoen.  
 (ed)

N-VA wil overleg over 
leiding handelsmissies
BRUSSEL - Vlaams parlementslid 
Karim Van Overmeire (N-VA) vindt 
het ongehoord dat de federale 
regering zonder overleg met de 
gewesten beslist om de volgende 
buitenlandse handelsmissies te 
laten leiden door prinses Astrid. 
“Nog merkwaardiger is dat de 
voordracht van prinses Astrid 
als nieuwe handelsmissieleider 
er zou komen op aandringen van 
prins Filip.” Volgens de N-VA 
kan de regering dit niet eenzijdig 
beslissen en moet ze overleggen 
met de gewesten. Dit staat los 
van welke persoon deze missies 
al dan niet moet leiden.  
 (ed)


